
 
 

REFERAT AF MØDET I FÆLLESBESTYRELSEN FOR MØNSTED SKOLE OG SPARKÆR SDI. 
 

Deltagere: Uds. dato: 3. april 2020 

Forældrerepræsentanter: Jens Malmkvist, Jacob Hansen, 
Katrine Tudborg, Mads Bøvling Kristensen, Jesper Jon 
Nielsen, Rikke Mørup Krogh og Jette Skovgaard Bech 

Møde nr.: 7/10 

 Mødedato: 16. april 

Medarbejderrepræsentanter: Steffen Laursen og Malene Bak 
 
Elevrådsrepræsentanter: Mønsted: Jakob og Jonas 
Sparkær: Jennifer og Jonas   
 

Kl. (til-fra): 17.30 – 20.00 

 Sted: Sparkær Skole 
 

Jakob Busch (ref.) Ref.dato:  

Afbud: Jakob, Jonas, Steffen, Jennifer, Jonas   

 

Dagsorden: Referat: 

 1.  Nyt fra formanden Processen vedr. fremtidens skolevæsen er udskudt til 
efteråret. 

 

 

 2.  Nyt fra skolelederen Begge skoler har været optaget af en sikker og tryg 
opstart. Det har været en god opstart. der er sendt 
videoer ud som kommunikation til forældrene. 

Ny bekendtgørelse for nødundervisning: tilpasset de 
aktuelle vilkår.  

6.-9. klasse er hjemme pt – det kan være en udfordring 
for børnene 

2 ansatte møder ikke op, fordi de er i risikogruppen. De 
laver hjemmeundervisning til de (få) børn, der ikke er på 
skolen. De børn, der er hjemme skal følge det der sker 
på Docendo. 

Begge skoler er heldige med at ligge i/tæt på store 
grønne områder. På begge skoler er der relativ let 
adgang til rindende vand i håndvaske på gangene/på 
toiletterne. 

 

 3.  Nyt fra elevrådet  Afbud fra elevrådene 

 

 

 4.  Princip revurderes (højest prioriteret) 

3. ’ kostprincip’ Færdigbehandles 

Hovedprincippet: Det bedste til vores børn” 

drøftes 

Udkast drøftes. 

 

Kostprincippet 

Princippet spænder over en stor aldersgruppe – er det en 
udfordring? – nej, men formuleringerne i princippet 
hedder ”bør” 

Princippet vedtages med (få) ændringer. 

 



Dagsorden: Referat: 

4. ’Hovedprincippet: Det bedst til vores børn’ 

5. ’Skolerejse’ 

6. ’Valgfag’ 

  

Vi har vedtaget at nå alle principperne 

igennem på et møde-år (10 x). 

 

Hovedprincippet (er revurderet sidst i 2019) 

Vedtaget 

 5.  Principper for fremtidens skolevæsen 

Formanden udarbejder et høringssvar med input 
fra bestyrelsen. 

Ny tidsplan for fremtidens skolevæsen? 

Ny tidsplan er ikke fremsendt endnu. 

Høringssvaret udarbejdes med deadline til augustmødet 
(af formanden). 

 

 6.  Bæredygtige initiativer. 

Formanden laver et lille oplæg til kommende 
møde.  

Oplæg rundsendt 

Sidste år bestemte FB at der ikke skulle bruges 
engangsservice på matriklerne 

Dette års indsats? Forslag: 

 

Biodiversitet i nærområdet lige udenfor skolen. FB 
kunne sætte penge af til initiativer, som medarbejdere og 
elever definerer i fællesskab 
Hvordan sikres medejerskabet blandt eleverne? 
Skal FB lave en konkurrence blandt eleverne? 

Affaldsindsamling 

Gå eller cykel/ikke køre til skole – obs det kan give 
ulige deltagelsesmuligheder 

 

Kunne årets oplæg til forældrene kobles sammen med 
årets aktuelle bæredygtige initiativ med f.eks. Sebastian 
Klein. 

 

Til info: I 2021 arbejder alle skoler i VK med 
bæredygtighed som et centralt defineret tema 

 

Næste trin: arbejdsgruppe laver et oplæg (Jens, Katrine, 
Malene) som i første omgang sendes til bestyrelsen 

 

 7.  Timefordelingsplanen 

Se bilag sendt rundt via mail 

 

Oversigt gennemgået. 

Dialog vedr.  

• + at skoledagen ikke er for lang 

• tid til at spise for særligt indskolingselever 

 

 

 



Dagsorden: Referat: 

 8.  Eventuelt Møde i byfornyelsesgruppen – forslag om forskellige 
initiativer til.  

Annette Prehn er interessant, men er dyr at få til at 
komme på Mønsted skole. Kan vi finde alternative frem 
mod næste møde? 

Hvad laver 6.-9. klasse i denne kommende periode, hvor 
de fortsat ikke kommer på skolen.  

Dialog om aflysning af FP9 og årskarakter som 
erstatning for FP9.  

Der har ikke endnu været så stort pasningsbehov i 
børnehaven i Sparkær 

Kunne det kommunikeres ud at skolernes legepladser 
ikke er offentlige tilgængelige pt? (f.eks på facebook 
ledelsen drøfter tiltaget) 

Der kan appelleres til forældrene ifht om deres reelle 
SFO-behov, hvis vi på skolerne kommer i en situation, 
hvor vi er for få medarbejdere 

 

 

 9.  Hvad rører sig i organisationen Henvendelser fra forældre vedr. Corona og afledt 
deraf: Forventninger til hjemmeundervisning. 

FB fremhæver gode initiativer: At blive ringet op af 
sin lærer, videoer om den nye hverdag,  

Der har været spændende og udfordrende med nye 
digitale læremidler. 

  

Næste møde: 7. maj (også Skype-møde) 

(Der kan indkaldes til ad-hoc møder) 

 

 
Godkendelse som referat og beslutninger: 
 

Navn: Underskrift: 

Jens Malmkvist  

Katrine Tudborg  

Jacob Hansen  

Mads Bøvling Kristensen  

Jesper Jon Nielsen  

Rikke Mørup Krogh   

Jette Skovgaard Bech  

Malene Bak  

Steffen Laursen  

  

 


